
 

 

 
Број/Broj: 01/а – 50 – 1 – 15 - 60/09 
Сарајево/Sarajevo, 16.  09. 2009.  
 

З А П И С Н И К 
  са 60.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 16.  09.  2009. године 

 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 40 посланика.  
 

Оправдано је одсуствовао Сефер Халиловић. 
 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали: Бариша Чолак, Младен 
Зиројевић, Рудо Видовић, Средоје Новић и замјеник министра Мијо Крешић. 
 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, 
ЕУСР-а, ЕУПМ-а, УСАИД/ПСП у БиХ, Амбасаде САД-а, те невладине организације 
Центри цивилних иницијатива. 
 
 Прије преласка на претходна питања поводом предлога дневног реда и расправе, 
предсједавајући Милорад Живковић захвалио се Беризу Белкићу који је до 11. овог 
мјесеца предсједавао Домом. Подсјетио је да је 11. септембра 2009. године обављена 
уобичајена ротација након осам мјесеци. Захвалио је на успјешном вођењу сједнице и 
коректној сарадњи и изразио очекивање да ће и у наредном периоду успјешно и 
коректно сарађивати. 
 У оквиру претходних питања, предсједавајући Милорад Живковић информисао 
је Дом да је Заједничка комисија за одбрану и безбједност 09. 09. 2009. године 
доставила обвјештење да је именован први парламентарни војни повјереник БиХ, 
господин Бошко Шиљеговић. Према члану 13. став (2) Закона о парламентарном 
војном повјеренику БиХ, мандат првом војном повјеренику почиње полагањем 
заклетве у Представничком дому. Предсједавајући је позвао Бошка Шиљеговића да 
положи заклетву. 
 Затим је предсједавајући дао уводне напомене у вези с измјенама и допунама 
предлога дневног реда. Навео је да су одређене тачке скинуте с дневног реда због захтјева 
надлежних комисија а да су уврштене друге тачке за које су у међувремену испуњене све 
пословничке претпоставке, те да су одређене тачке преформулисане због негативних 
мишљења комисија. Предсједавајући је напоменуо да  су измјене и допуне предлога дневног 
реда усаглашене на сједницама Колегијума и Колегијума Дома у проширеном саставу, те да 
су посланици добили коначан предлог дневног  реда.  
 У  расправи о предлогу дневног реда Денис Бећировић предложио је да се у 
дневни ред сједнице уврсти нова тачка дневног реда која гласи: - Разматрање 
закључака о штетности шовинистичког дјеловања премијера РС-а, Милорада Додика. 
У расправи је учествовао Славко Јовичић. 

Мирко Околић упутио је сугестију техничке природе да убудуће, с обзиром да 
посланици добијају материјала и законе под истим називом, на позиву за сједницу буде 
уписан број протокола тог закона. Такође је сугерисао да предлагачи, ако се врше 
измјене и допуне закона, у оном дијелу у којем се врше, приложе и копију закона за 
који предлажу те измјене и допуне.  



  
Након тога Дом се изјашњавао о предлогу Дениса Бећировића. „За“ су гласала 23 

посланика (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске два), 11 „против“ и четири 
„уздржана“.  

  Због недовољне ентитетске већине, Колегијум је одмах спровео усаглашавање 
и није постигнута сагласност,  те се приступило другом кругу гласања. 

У другом кругу „за“ предлог допуне дневног реда Дениса Бећировића гласала су 23 
посланика (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске два), „против“ 11 (из Републике 
Српске), „уздржана“ четири посланика.  

 
Предсједавајући је констатовао да Дом није усвојио предлог допуне дневног реда. 

 
 Предсједавајући  је за 60. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д 

 
1. Усвајање Записника са 59. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

а)  Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Извјештај о извршавању Плана активности за испуњење преосталих обавеза из 
Мапе пута за либерализацију визног режима за период од 15.07.2009.  до 
07.09.2009. године (материјал Савјета министара БиХ); 

4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закона о програму заштите свједока (закон у другом читању); 

5. Предлог амандмана II на Устав БиХ, предлагачи: посланици Странке за БиХ 
(прво читање); 

6. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и Херцеговине 
(прво читање); 

7. Предлог закона о попису становништва, домаћинстава и станова у БиХ 2011. 
године, с Мишљењем Заједничке комисије за економске реформе и развој; 

8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управном поступку (прво 
читање); 

9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим 
органима управе БиХ, с Мишљењем Уставноправне комисије; 

10. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ,  предлагач: 
Комисија за остваривање равноправности полова, с Мишљењем Уставноправне 
комисије; 

11. Предлог закона о допуни Закона о порезу на додату вриједност, предлагач: Клуб 
посланика СНСД-а, с Мишљењем Комисије за финансије и буџет; 

12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закона  о измјенама Закона о Суду БиХ (закон у првом читању), 

13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о 
Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ (закон у 
првом читању); 

14. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о идентичном 
тексту Закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији; 

15. Извјештај о обављеној ревизији финансијских извјештаја Радио-телевизије БиХ 
на дан 31. 12. 2008. године; 

 



16. Именовање омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права Босне и 
Херцеговине (Листа кандидата Ад хок заједничке комисије за именовање 
омбудсмена); 

17. Информација о усвојеним мјерама за ублажавање негативних ефеката глобалне 
економске кризе у Босни и Херцеговини; 

18. Изјашњавање о материјалима из тачке 2. и 3. са наставка 13. заједничке сједнице 
оба дома Парламентарне скупштине БиХ, одржане 24. 07. 2009. године, с 
Мишљењем Заједничке комисије за европске интеграције и Предлогом 
закључака; 

19. Изјашњавање о иницијативи посланика Драге Калабића да „Представнички дом 
формира Истражну комисију са задатком да провјери наводе о расподјели ЦЕМТ 
дозвола у Министарству комуникација и транспорта БиХ“; 

20. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума о првилегијама и имунитетима Међународне агенције за атомску 

енергију, 
б)   Протокола између Босне и Херцеговине и Чешке Републике о амандманима  
      на Споразум између Босне и Херцеговине и Чешке Републике о унапређењу  
      и заштити улагања, 
ц)  Протокола о спречавању загађења вода проузрокованог пловидбом, уз  
     Оквирни споразум за слив ријеке Саве, 
д)  Протокола о измјени и допуни уговора о слободној трговини између Босне и  
      Херцеговине и Републике Турске. 

 
Ад. - 1.  Усвајање Записника са 59. сједнице Представничког дома 

 
У оквиру расправе о Записнику, Бериз Белкић предложио је да се у тачки 9. - 

Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Правобранилаштву БиХ - наведе да је 
истакнута потреба да се добави мишљење Министарства правде БиХ о ставовима 
помоћника правобраниоца БиХ и Колегијума Правобранилаштва БиХ наведеним у 
писму које је помоћник правобраниоца упутио Парламентарној скупштини БиХ.  

Такође је сугерисао да у записнику увијек буде наведено ко је предлагач, ако се 
ради о истим законима. 

 
Записник са 59. сједнице усвојен је са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 24, из 

Републике Српске 11), два „против“ и једним гласом „уздржан“. 
  
Ад. - 2.  Посланичка питања 
 

 Предсједавајући Милорад Живковић констатовао је да су од прошле до ове 
сједнице одговоре на питања добили:  

• Милорад Живковић – од Министарства здравља и социјалне заштите Републике 
Српске и од Федералног министарства здравства, на питање постављено на 58. 
сједници, 

• Лазар Продановић – од Управе за индиректно опорезивање, на питање 
постављено на 58. сједници, 

• Велимир Јукић – од Кантоналног тужилаштва Посавског кантона Орашје,  
Унско-санског кантона Бихаћ, Тужилаштва БиХ, Тужилаштва Кантона 10 – 
Ливно и Окружног тужилаштва у Бијељини, на питање постављено на 58. 
сједници, и од Савјета министара БиХ, на питање постављено на 48. сједници, 

 



• Селим Бешлагић – од Савјета министара БиХ, на питање постављено на 57. 
сједници, 

• Адем Хускић – од Савјета министара БиХ, на питања постављена на 56. и 57. 
сједници, 

• Мирко Околић – од Савјета министара БиХ, на питање постављено на 56. 
сједници, 

• Рифат Долић – од Савјета министара БиХ на питања постављена на 56. и 57. 
сједници, 

• Хусеин Нанић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 57. 
сједници, 

• Денис Бећировић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 52. 
сједници, 

• Бранко Докић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 58. 
сједници, 

• Садик Бахтић – од Министарства спољних послова, на питање постављено на 
58. сједници, 

• Бајазит Јашаревић – од Управе за индиректно опорезивање, на питање 
постављено на 58. сједници, 

• Ремзија Кадрић – од Савјета министара БиХ на питање постављено на 34. 
сједници. 

 
Одговоре су коментарисали: Селим Бешлагић, Садик Бахтић, Ремзија Кадрић, 

Лазар Продановић, Велимир Јукић, Бранко Докић и Милорад Живковић. 
 
У оквиру коментара на добијене одговоре, ранија питања су поновљена 

сљедећим редослиједом: 
 

Ремзија Кадрић: 
„Тражим од Савјета министара БиХ да ми достави потпуну информацију са 

потребним подацима о томе колико су ентитети до сада спровели одлуку Уставног 
суда у предмету број 5/98 од 30. јуна и 01. јула 2000. године („Службени гласник БиХ“, 
број 23/2000 од 14. септембра 2000. године) и одредбе својих устава у вези са овим 
питањем?“ 

 
Бранко Докић: 

Покрећем иницијативу да три парламента – Представнички дом Парламентарне 
скупштине БиХ и одговарајући домови у ентитетима - оснују заједничку комисију чији 
ће задатак бити да констатује разлике у ова три закона, а њих је једноставно 
констатовати, и да нађе јединствено рјешење.  
 

Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
Селим Бешлагић:  

''Колико је шефова клиника постављено на одређено вријеме, уз календар 
њиховог постављања на одређено вријеме, појединачно по клиникама за посљедњих 10 
година?'' 
 
Шемсудин Мехмедовић: 

 



''Зашто је предсједавајући Савјета министара БиХ грубо прекршио Закон о 
Савјету министара и није наставио процедуру именовања министра безбједности и 
члана Колегијума Савјета министара, чиме је онемогућио рад Савјета министара, без 
чијег Колегијума није могуће утврдити дневни ред сједница Савјета министара, те да 
ли је то свјесна блокада рада Савјета министара од предсједавајућег?'' 
   
Мирко Околић:  

''1. Да ли је посјета предсједника Србије господина Бориса Тадића општини 
Пале, 08.09.2009. године, најављена преко вашег министарства и да ли је у 
складу са предвиђеним протоколом? 

2. Да ли је Гранична полиција БиХ испоштовала предвиђене процедуре приликом 
посјете предсједника Србије господина Бориса Тадића општини Пале 
08.09.2009. године?'' 

 
Хусеин Нанић: 
      ''1.   Да ли је чин крштења школе „Србија“ на Палама у складу са образовном  
              политиком у БиХ?  
       2.   Да ли се тим чином вријеђају осјећања дјеце из других конститутивних  

 народа?  
3. Да ли је тиме нарушен принцип обавезне одвојености школе и вјере?  
4. Да ли на нивоу државе БиХ постоје прописи који дефинишу ову област? Ако не 

постоје, зашто до сада нису израђени, да ли је министар цивилних послова 
лично присуствовао чину крштења школе „Србија“ на Палама и шта је с тим, 
као државни министар, учинио по питању заштите права и осјећања дјеце која 
долазе из других народа?'' 
  

Азра Хаџиахметовић: 
''Молим да посредством ентитетских влада обезбиједите одговор на питање: На 

који начин је регулисан статус националних паркова у БиХ? Дакле, шта је 
правни основ, које су надлежности појединих државних институција, односно 
нивоа власти, на који начин се финансирају, обухват националних паркова итд.?''  
  
Саво Ерић: 

 ''Када ће Савјет министара БиХ и надлежне комисије покренути расправу о 
Предлогу буџета за 2010. годину?'' 
   
Ремзија Кадрић: 

''Колико је у периоду од 1992. године па до данас уписано у матичне књиге 
држављана БиХ, а по основу натурализације, и то бројчано по општинама?'' 
  
Момчило Новаковић: 

  ''1. Које фирме су се пријавиле за коришћење квота за увоз шећера у складу са 
        измјенама Закона о царинској тарифи?  
   2.  Колико је до сада искоришћено од одобрених квота?  

     3.  Које је мјере Савјет министара БиХ предузео с циљем ефикасне контроле  
          ради спречавања евентуалне злоупотребе закона?  

                4. Да ли је Савјет министара БиХ расписао јавни тендер или оглас за  
                    коришћење квота или је пак писмено упознао било коју заинтересовану  
                   фирму са измјенама закона?  

  5.  Колика је штета по буџет БиХ и ентитета настала до сада по основу  

 



 коришћења повластица из наведеног закона у односу на стање да закон није 
             донесен?'' 
 
Лазар Продановић: 

''У којој мјери се поштује пропорционална национална заступљеност дипломата 
у сталним мисијама БиХ при међународним организацијама, и то у: Савјету Европе, 
УН-у, ОЕБС-у, НАТО-у и ЕУ? Молим да ми у оквиру одговора на постављено питање 
доставите списак дипломата у поменутим мисијама.'' 
 
Рифат Долић: 

''1. Шта је Савјет министара предузео и шта ће предузимати у правцу заштите и  
      рјешавања статуса имовине БиХ и њених фирми у Републици Србији  
      имајући у виду да 30. септембра истиче продужени рок који је Уредбом о  
      измјени Уредбе о заштити имовине дијелова предузећа чије је сједиште на  
      територији бивших република СФРЈ Влада Србије дала за споразумно  
      уређење имовинско-правних односа у овим фирмама? 
2.  Шта ће Министарство правде и надлежне правосудне институције предузети 

након што се, по шести пут уз скандалозна образложења, осуђеном Хамдији 
Абдићу, звани Тигар, из Бихаћа одгађа извршење казне затвора у трајању од 
двије и по године за почињено кривично дјело наношења тешких тјелесних 
повреда и злостављања грађанина Неџада Бајића из Цазина? 

3.  Шта је Министарство за људска права и избјеглице предузело након сазнања 
да општинска администрација није уважила и Скупштини општине 
Костајница прослиједила Предлог за члана Комисије за одабир корисника 
донације испред локалног Удружења повратника који је ово удружење 
упутило 24. 12. 2008. године, те због тога Скупштина није могла усвојити 
рјешење о измјени и допуни рјешења о именовању Комисије за одабир 
корисника, што је прописано Упутством о начину и процедурама одабира 
корисника пројеката повратка и реконструкције стамбених јединица (''Сл. 
гласник БиХ'', бр. 48)? С обзиром да због оваквог односа општинске 
администрације одобрена средства за обнову стамбених јединица 
повратника у општину Костајница нису искоришћена, шта ће предузимати 
Министарство и министар и да ли ће и када ова средства бити реализована 
како повратници у општину Костајница не би били неоправдано кажњени 
због туђих грешака?'' 

 
Адем Хускић: 

''Када ће бити деблокирана расподјела средстава која се прикупљају посебном 
акцизом на нафтне деривате?'' 
 
Бранко Докић (иницијатива): 
 ''Да Предсједништво БиХ Представничком дому ПСБиХ поднесе писмени и 
усмени извјештај о односима са сусједним државама.'' 
  
Ад. - 3. Извјештај о извршавању Плана активности за испуњење преосталих  
             обавеза из Мапе пута за либерализацију визног режима за период  
             од 15. 07. 2009.  до 07. 09. 2009. године (материјал Савјета министара БиХ) 
 
 Предсједавајући Милорад Живковић дао је уводне напомене, након чега је 
вођена дужа расправа у којој су учествовали: Халид Гењац, Бериз Белкић, Хусеин 

 



Нанић, Златко Лагумџија, Славко Матић, Мехмед Суљкановић, Јозо Крижановић, 
Адем Хускић, Нико Лозанчић, Драго Калабић, Салко Соколовић и министар цивилних 
послова Средоје Новић.  
 

Дом се прво изјашњавао о закључцима: 
 
1. Закључак посланика Златка Лагумџије: 

 
„Задужује се Савјет министара БиХ да у наредних 15 дана буде у сталном 

засједању док се не испуне преостали услови из Мапе пута за либерализацију 
визног режима.“ 

 
„За“ наведени закључак гласало је 18 посланика (из Федерације БиХ 14, из 

Републике Српске четири), девет „против“ и 11 „уздржаних“. Предсједавајући је 
констатовао да нема ентитетске већине па се приступило гласању у другом кругу. 

„За“ је гласало 18 посланика (из Федерације БиХ 14, из Републике Српске 
четири), „против“ 17 (из Федерације БиХ осам, из Републике Српске девет) и три 
„уздржана“. Предсједавајући је констатовао да постоји општа већина и да нема двије 
трећине против ни из једног ентитета, те да је закључак усвојен.  

 
2. Закључак посланика Златка Лагумџије: 

 
  „Задужује се Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ да прати 
рад Савјета министара БиХ својим сталним засједањима, како би се могло у року 
од 24 часа реаговати на захтјев Савјета министара БиХ.“ 

 
„За“ је гласало 18 посланика (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске пет), 

„против“ 12 (из Федерације БиХ седам, из Републике Српске пет) и седам „уздржано“, 
те је закључак усвојен.  

 
На крају је Дом гласао о Извјештају са Мишљењем Заједничке комисије за 

европске интеграције и закључку који је његов саставни дио (са предложеним 
измјенама), а који гласи: 

 
„Комисија сугерише да сви  закони који су евидентирани као дио обавеза из 

Мапе пута за либерализацију визног режима за грађане БиХ у Парламентарној 
скупштини БиХ буду разматрани по скраћеној процедури.“ 

 
Извјештај са Мишљењем и закључком Комисије усвојен је са 27 гласова  „за“  

(из Федерације БиХ 18, из Републике Српске девет),  седам гласова „против“  и четири 
гласа „уздржан“. 
  
Ад. - 4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
             Предлогу закона о програму заштите свједока (закон у другом читању) 
 

Предсједавајући Милорад Живковић напоменуо је да је на 41. сједници Дома, 
одржаној 03. 12. 2008. године, одгођено изјашњавање о Извјештају Колегијума о настојању 
за постизање сагласности о Предлогу закона о програму заштите свједока за наредну 
сједницу, те да су Министарство правде БиХ и Министарство безбједности БиХ 
задужени да, у сарадњи с ентитетским и кантоналним министарствима правде, 

 



покушају постићи сагласност о спроним питањима у Предлогу закона и о томе 
обавијесте Дом. Министарство правде БиХ доставило је Закључак поводом расправе о 
Извјештају Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона 
о програму заштите свједока, са прилогом.  

Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе о овој тачки 
дневног реда. 

У другом кругу гласања, са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике 
Српске два), 11 гласова „против“ (из Републике Српске) и два гласа „уздржан“, 
Предлог закона није усвојен у другом читању. 
 
Ад. - 5. Предлог амандмана II на Устав БиХ, предлагачи: посланици Странке за  
             БиХ (прво читање) 
 
 Предсједавајући је дао кратке напомене у вези с овом тачком дневног реда. У 
расправи су учествовали: Азра Хаџиахметовић, Златко Лагумџија,  Бакир Изетбеговић, 
Бериз Белкић,  Адем Хускић, Ремзија Кадрић, Шефик Џаферовић, Бранко Докић, Драго 
Калабић, Момчило Новаковић, Екрем Ајановић, Салко Соколовић, Велимир Јукић и 
Славко Јовичић. 
 

Дом је једногласно, са 38 гласова „за“ (из Федерације БиХ 25, из Републике 
Српске 13) усвојио закључак посланика Златка Лагумџије који гласи: 

„Задужује се Колегијум Представничког дома да у сарадњи са Колегијумом 
Дома народа и Савјетом министара БиХ утврди валидност амандмана усвојеног 
на 64. сједници Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ 31. 08. 2005. 
године, односно да оконча процедуру усвајања наведеног амандмана која је 
почела још 2005. године.“  
 
Ад. - 6. Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и  
             Херцеговине (прво читање) 
  
 Након уводних напомена предсједавајућег Милорада Живковића, у расправи су 
учествовали: Шефик Џаферовић, Екрем Ајановић, Велимир Јукић, Момчило 
Новаковић, Милорад Живковић, Бериз Белкић, Славко Јовичић, Халид Гењац и 
министар правде БиХ Бариша Чолак. 
 

Дом је, са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске 10),  
једним „против“ и једним гласом „уздржан“, усвојио Предлог закона у првом читању. 

 
Ад. - 7. Предлог закона о попису становништва, домаћинстава и станова у БиХ  
             2011. године, с Мишљењем Заједничке комисије за економске реформе и  
             развој 
 
 Предсједавајући је дао кратке напомене. У расправи су учествовали: Екрем 
Ајановић, Бакир Изетбеговић, Милорад Живковић, Азра Хаџиахметовић, Момчило 
Новаковић, Шефик Џаферовић, Денис Бећировић, Садик Бахтић, Мирко Околић, 
Рифат Долић, Златко Лагумџија, Славко Јовичић, Драго Калабић, Адем Хускић, Саво 

 



Ерић, Лазар Продановић, Нико Лозанчић, Јозо Крижановић, Мартин Рагуж, Бранко 
Докић, Бајазит Јашаревић и директор Агенције за статистику БиХ Зденко Милиновић.  
 
 Представнички дом, са 17 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из Републике 
Српске два), 20 гласова „против“ (из Федерације БиХ 9, из Републике Српске 11), без  
гласова „уздржан“, није усвојио Мишљење Заједничке комисије за економске реформе 
и развој, те је Предлог закона враћен Комисији ради достављања новог мишљења о 
принципима закона.  
 
Ад. - 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о управном поступку  
             (прво читање) 
 

Након уводних напомена предсједавајућег Милорада Живковића, није било 
расправе о овој тачки дневног реда. 
 
 Приликом гласања, „за“ је било 35 посланика (из Федерације БиХ 25, из 
Републике Српске 10), није било гласова „против“ а три посланика су била „уздржана“, 
те је Предлог закона усвојен у првом читању. 
 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и 
              другим органима управе БиХ, с Мишљењем Уставноправне комисије 
 

Предсједавајући Милорад Живковић дао је кратке уводне напомене, након чега 
није било расправе. 
 
 Приликом гласања, „за“ је било 17 (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске 
два), „против“ 17 (из Федерације БиХ шест, из Републике Српске 11) а четири 
посланика су била „уздржана“. Дом није усвојио Мишљење Уставноправне комисије те 
је Предлог закона враћен Комисији ради достављања новог мишљења о принципима 
закона.  
 
Ад. - 10. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ,   
               предлагач: Комисија за остваривање равноправности полова, с  
               Мишљењем Уставноправне комисије 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене, те подсјетио да је Уставноправна 
комисија поново доставила негативно мишљење о Предлогу закона. 
 

Са 26 гласова „за“ (из Федерације БиХ 13, из Републике Српске 13), 12 гласова 
„против“ и без гласова „уздржан“,  Дом  је усвојио Мишљење Уставноправне комисије 
те Предлог закона није усвојен у  првом читању. 
 
Ад. - 11. Предлог закона о допуни Закона о порезу на додату вриједност,  
                предлагач: Клуб посланика СНСД-а, с Мишљењем Комисије за  
                финансије и буџет 
 
   Након уводних напомена предсједавајућег, није било расправе.  
 

 



 „За“ је гласало 20 посланика (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске два), 
„против“ 12, а три посланика су била „уздржана“, па је предсједавајући констатовао да 
нема довољне ентитетске већине.  

 
У другом кругу гласања, „за“ је било 22 посланика (из Федерације БиХ 20, из 

Републике Српске два), „против“ 16 (из Федерације БиХ пет, из Републике Српске 11), 
без гласова „уздржан“. Дом није усвојио Мишљење Комисије за финансије и буџет и 
Предлог закона је враћен Комисији ради достављања новог мишљења о принципима 
закона.  
 
Ад. - 12. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
                Предлогу закона  о измјенама Закона о Суду БиХ (закон у првом читању) 
 

Предсједавајући је подсјетио да Колегијум није постигао сагласност. 
 

 У другом кругу гласања „за“ је гласао 21 посланик (из Федерације БиХ 19, из 
Републике Српске два), „против“ шест (из Републике Српске ) и девет  „уздржано“. 
Предлог закона о измјенама Закона о Суду БиХ усвојен је у првом читању. 
 
Ад. - 13. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
                Предлогу закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву БиХ  
               (закон у првом читању) 

 
Предсједавајући је напоменуо да Колегијум није постигао сагласност. 
 

 У другом кругу гласања, са 20 гласова „за“  (из Федерације БиХ 18, из 
Републике Српске два), шест „против“ (из Републике Српске) и девет гласова 
„уздржан“, Предлог закона усвојен је у првом читању. 

 
Ад. - 14. Извјештај Заједничке комисије оба дома о постизању сагласности о  
                идентичном тексту Закона о измјенама и допунама Закона о  
                конкуренцији 
 

Предсједавајући је подсјетио Дом да је Заједничка комисија оба дома 
једногласно усагласила три амандмана, док преостали амандмани нису добили већину 
потребних гласова. Усаглашени су сљедећи амандмани: 

 
I 

''У свим члановима Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
конкуренцији, од члана 1. закључно са чланом 24, бришу се називи тих чланова.'' 
 

II 
''У члану 12. Предлога закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији, 

након става 3. додаје се нови став који гласи: “У члану 18. став (9), који овим 
измјенама постаје став (10), број (8) замјењује се бројем (9).'' 
 

III 

 



„У члану 14. Предлога закона о измјенама и допунама Закона о конкуренцији 
став (1) мијења се и гласи: „Наслов члана 30. мијења се и гласи: „(Документација уз 
пријаву концентрације)“. 

 
 Са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске 10), без гласова 
„против“ и с пет  гласова „уздржан“, Дом је усвојио Извјештај Заједничке комисије. 
 
Ад. - 15. Извјештај о обављеној ревизији финансијских извјештаја  
               Радио-телевизије БиХ на дан 31. 12. 2008. године 
 

Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег.  
 

Дом је, са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 10), 
четири „против“ и четири  гласа „уздржан“, усвојио Извјештај с Мишљењем Комисије 
за финансије и буџет и закључком предложеним у Мишљењу а који гласи: 

 
„Представнички дом захтијева од Управног одбора БХРТ-а да му, у што 

краћем временском року, достави План санације и консолидације финансијског 
пословања БХРТ-а, сачињен на стварном финансијском стању и реално 
процијењеној имовини БХРТ-а, који утврди консултантска фирма изабрана у 
складу са законом.“ 

 
 
Ад. - 16. Именовање омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права Босне  
                и Херцеговине (Листа кандидата Ад хок заједничке комисије за  
                именовање омбудсмена) 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене, те рекао да су кандидати који 
испуњавају услове: Нивес Јукић, Жељка Клобучар, Фрањо Равлија, Мате Лончар и 
Илија Ћорић. 

 
Са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 17, из Републике Српске 10), четири 

гласа „против“ и шест гласова „уздржан“, Дом је именовао госпођу Нивес Јукић за 
омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине. 

 
Ад. - 17. Информација о усвојеним мјерама за ублажавање негативних ефеката  
                глобалне економске кризе у Босни и Херцеговини 
 
 Након уводних напомена, у расправи је учествовао Славко Јовичић. 
  

Дом је, са 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске пет), 
четири гласа „против“ и четири  гласа „уздржан“, усвојио заључак Славка Јовичића 
који гласи: 
  
 „Одгађа се изјашњавање о Информацији о усвојеним мјерама за ублажавање 
негативних ефеката глобалне економске кризе у Босни и Херцеговини, те ће она бити 
уврштена у дневни ред наредне сједнице Дома како би се могла водити свеобухватнија 

 



расправа и донијети конкретни закључци и мјере на основу материјала које је доставио 
Савјет министара БиХ.“ 
 
 
Ад. - 18. Изјашњавање о материјалима из тачке 2. и 3. са наставка 13. заједничке  
                сједнице оба дома Парламентарне скупштине БиХ, одржане 24. 07. 2009.  
                године, с Мишљењем Заједничке комисије за европске интеграције и  
                Предлогом закључака 
 
 Предсједавајући Милорад Живковић подсјетио је да се ради о материјалима 
који су разматрани под 2. и 3. тачком на 13. заједничкој сједници оба дома, а то је:   
 

2. Разматрање докумената Савјета министара БиХ, с Мишљењем Заједничке 
комисије за европске интеграције, и то: 

a) Предлога програма приоритета усклађивања у законодавним 
активностима за спровођење Европског партнерства и Привременог 
споразума, 

б) Полугодишњег прегледа реализације активности из Акционог плана  
     реализације приоритета из документа Евроспко партнерство с БиХ  
     за период од 01. 01. 2009. до 30. 06. 2009. године, 

                              ц) Извјештаја о стању спровођења Привременог споразума и ССП-а,  
                                  за период од 01. 01. 2009. до 30. 06. 2009. године; 

3. План активности за испуњавање преосталих обавеза и Мапе пута за 
либерализацију визног режима за грађане Босне и Херцеговине из 
Извјештаја Европске комисије, од 08. 06. 2009. године, и Анекс писма 
Европске комисије, од 15. 07. 2009. 

 
Рекао је и то да је Заједничка комисија за европске интеграције о материјалима 

под тачком 2б), 2ц) и тачком 3. доставила Мишљење 23. 07. 2009. године, са 
предложеним закључцима и препорукама, те да је у оквиру 2. тачке утврђеног дневног 
реда посланик Јерко Иванковић поднио Предлог закључака, о којим је Заједничка 
комисија за европске интеграције такође доставила Мишљење с корекцијом наведеног 
закључка. 

 
Није било расправе. 
 
Дом је, са 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске 13), 

једним гласом  „против“ и пет  гласова, „уздржан“, примио к знању материјале под 
тачком 2а), 2б), и 2ц) и материјал под тачком 3.  
 

Са 32 гласа „за“ (из Федерације БиХ 19, из Републике Српске 13), једним гласом  
„против“ и четири  гласа „уздржан“, Дом је усвојио Мишљење Заједничке комисије за 
европске интеграције са закључцима и препорукама који гласе: 

 
I 

    О Полугодишњем прегледу реализације активности из Акционог плана 
реализације приоритета из документа Европско партнерство са БиХ за период од 
01. 01. 2009. до 30. 06. 2009. године: 

 



a) Према анализи прегледа активности, од планираних 169 мјера у потпуности су 
реализоване 64 мјере, односно 38% од планираног. У претходно разматраном 
периоду (2008. године)  реализовано је 47,4% планираних мјера. Посебно 
забрињава изразито низак проценат реализације мјера у области слободног 
кретања робе, што погађа цјелокупну босанскохерцеговачку економију, а 
посебно извозно оријентисане фирме; 

б)   За 105 планираних мјера (66% од планираних) извршење је пролонгирано за  
      шест до 12 мјесеци. У претходно разматраном периоду проценат мјера чији је  
      рок извршења пролонгиран износио је 35,5%; 

      ц)  Један број мјера чија је реализација била планирана до краја 2008. године, а  
            нису у потпуности спроведене у том периоду, уопште се не наводи у извјештају 
            за прво полугодиште ове године, те је њихов статус непознат. Тај недостатак  
            потребно је отклонити приликом израде наредних извјештаја; 
      д)   Посматрајући два до сада разматрана периода, уочава се тенденција 
            смањења процента реализованих мјера и повећања процента мјера чије је  
            извршење пролонгирано, а планиране мјере се гомилају; 
      е)   Од Савјета министара БиХ захтијева се да у наредном периоду ријеши проблем  
            кашњења у извршавању планираних мјера и отклони наведене недостатке и да у  
            координацији са надлежним институцијама на свим нивоима власти у БиХ  
            отклони наведене недостатке; 
      ф)  Уз наведене примједбе Комисија је једногласно подржала Полугодишњи  
            преглед реализације активности из Акционог плана и упутила га у даљу  
            парламентарну процедуру.    
 

II 
О Извјештају о стању спровођења Привременог споразума/ССП-а  (период од 
01. 01. 2009. до 30. 06. 2009): 
 
a) Планиране обавезе из Привременог споразума за наведени период су, углавном, 

спроведене; 
б)   Комисија поново указује на потребу што хитније израде темељитог,  
      интегралног Акционог плана за спровођење обавеза из Споразума о  
      стабилизацији и придруживању са прецизно дефинисаним обавезама, роковима,  
      извршиоцима и потребним средствима; 

       ц) Комисија посебно истиче значај припреме програма усклађивања законодавства  
            БиХ са законодавством Европске уније, имајући у виду одредбе члана 70.  
            ССП-а; 
      д)  Комисија је једногласно подржала Извјештај о стању спровођења Привременог  
           споразума уз наведене примједбе и упутила га у даљу парламентарну процедуру. 
 
 

III 

Акциони план за испуњавање преосталих обавеза из Мапе пута за либерализацију 
визног режима: 

a) Комисија констатује да су у Акционом плану за испуњавање преосталих обавеза 
из Мапе пута за либерализацију визног режима активности врло јасно 

 



дефинисане, извршиоци идентификовани и утврђена одговорност за испуњење 
обавеза; 

     б)   Парламентарна скупштина БиХ тражи од Савјета министара БиХ да  
      благовремено, а најкасније до краја августа, у парламентарну процедуру  
      достави све законе из преосталих обавеза из Мапе пута за либерализацију  
      визног режима чији је рок усвајања 30. септембар; 

       ц) Парламентарна скупштина БиХ ће наведене законе у оба дома разматрати по 
            скраћеном поступку; 
       д) Уз наведене примједбе Комисија је једногласно подржала Акциони план за  
           испуњавање преосталих обавеза из Мапе пута за либерализацију визног режима  
           и упутила га у даљу парламентарну процедуру.    

 
На крају је Дом са 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из Републике Српске 

12), без гласова  „против“ и девет  гласова „уздржан“ усвојио закључке посланика 
Јерка Иванковића Лијановића, са примједбама Комисије, који сада гласе: 

a) Задужује се Савјет министара БиХ да сачини план активности с тачним 
роковима за осигурање извоза свих производа животињског поријекла у 
ЕУ и достави га ПСБиХ на усвајање у року од 30 дана; 

б)  Задужује се Савјет министара БиХ да сачини план активности у области  
      заштите и стимулације домаће производње и достави га ПСБиХ на  
      усвајање у року од 60 дана; 

      ц)  Задужује се Савјет министара БиХ да у складу са Споразумом ЦЕФТА и  
            законодавством у БиХ хитно донесе заштитне мјере за пољопривреду БиХ. 
 
Ад. - 19. Изјашњавање о иницијативи посланика Драге Калабића да  
                 „Представнички дом формира Истражну комисију са задатком да провјери  
                   наводе о расподјели ЦЕМТ дозвола у Министарству комуникација и  
                   транспорта БиХ“ 
 
 Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. Дом је са 36 
гласова „за“ (из Федерације БиХ 23, из Републике Српске 13), два гласа  „против“ и без  
гласова „уздржан“ усвојио Иницијативу посланика Драге Калабића. 
 
 
Ад. - 20. Давање сагласности за ратификацију: 

а) Споразума о првилегијама и имунитетима Међународне агенције за 
     атомску енергију, 
б) Протокола између Босне и Херцеговине и Чешке Републике о  
    амандманима на Споразум између Босне и Херцеговине и Чешке  
    Републике о унапређењу и заштити улагања, 
ц) Протокола о спречавању загађења вода проузрокованог пловидбом,  
    уз Оквирни споразум за слив ријеке Саве, 
д) Протокола о измјени и допуни уговора о слободној трговини између  
    Босне и Херцеговине и Републике Турске. 

 
Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је надлежна Комисија за 

спољне послове дала позитивно мишљење о свим актима  и предложио да се води 
јединствена расправа. 

 



 

Није било расправе. 
Обављено је јединствено гласање. 
Дом је једногласно, са 37 гласова ''за'' (Федерација БиХ 25, РС 12), дао сагласност за 

ратификацију свих аката из ове тачке. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
Предсједавајући Милорад Живковић напоменуо је да је 61. сједница заказана за 

30. септембар 2009. године. Свим грађанима БиХ исламске вјероисповијести честитао 
је предстојеће вјерске празнике.  
Сједница завршена у 18.30 часова.  

  
Саставни дио Записника је транскрипт 60. сједнице Представничког дома. 
 

 
              СЕКРЕТАР                                              ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                          ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                       др Милорад Живковић
  


